
El 'Caminante' acaba l'apassionant'

ruta per la Península Ibérica arribant,

a Muxía i recorrent 1.070 quilometres

La Co,ral Polifònica també
torna a casa després de
triomfar a Tòquio



-
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El 'punto limpia' tanca
vei de recollida de brossa.
Malgrat tot des de la regi
doria de medi ambient es
mantenia un argument ben
diferent.

El responsable d'aques
ta àrea a l'ajuntament beni
carlando, Juan Lores,
negava qualsevol embolic
referent als contractes
d'adjudicació i gestió i expli
cava que l'empresa que
se'n encarrega de realitzar
aquest servei actualment
es FOCSA. Lores manté
que, al contrari del que
apunten fonts de FOCSA
aquesta concessionària es
la que decideix sense
necessitat de cap ordre
consistorial quan s'ha de
buidar el punt net i portar la
brossa on s'haja de portar,
una part de la història de la
que ja en parlarem en
altres capítols, ja que
segons el responsable de
medi ambient els residus
se seleccionen i tracten
escrupolosament de mane
ra que el cartró es porta a
Amposta, la fusta a l'aboca
dor, el plàstic al mercat d'a
bastos, on el recull una
altra empresa i així amb
tots els residus.

TEXT: redacció

FOTOS: lIuïsagarcia

"El punt net ha de ser
vir per a conscienciejar a
la ciutadania i no per a
enganyar-la" assegura el
portaveu del PSOE en l'A
juntament de Benicarló,
Enric Escuder després que
fa uns dies s'hagués de
tancar el lloc a causa d'un
col· lapse en el volum d'es
combraries.

Segons Escuder, "el
material que selecciona i
duu al Punt Net el ciutadà
s'està dipositant tot en el
mateix munt i això pro
dueix un efecte contrari".
Per al portaveu del grup
municipal socialista si es
prenen mesures com la de
la selecció del cartró és
necessari que prèviament
s'adapte el punt verd a la
nova situació i "s'avise a
l'empresa concessionària
ja que, d'aquesta manera,
aquesta empresa podria
posar en marxa una

embaladora". Amb aques- municipal socialista que pot amb certesa quina empre
tes mesures es podrien evi- tenir un efecte contrari sa l'ha de gestionar perquè
tar fets com l'ocorregut ara entre la ciutadania i insis- segons s'assenyalava
fa uns dies quan el Punt net tien que des de l'Ajunta- "encara no s'ha trobat el
es va haver de tancar al ment de Benicarló s'hau- contracte per a la neteja
públic durant dos dies rien d'establir unes mesu- d'aquest", ja que FOCSA, El riu, un altre niu
degut a que es trobava res d'acord amb les possi- diuen, "és només un de brossa
saturat de brossa. D'aques- bilitats de donar resposta ja pegat". A més, també El cert però és que a la
ta manera, recursos com que consideren que ''l'ajun- asseguraven unes fonts regidoria de medi ambient
és el del Punt net que tament sempre ha d'anar d'eixa mateixa empresa se li acumula la feina ja que
pretén fomentar l'afany del per davant en aquest que es el propi ajuntament l'abocador o el Punt net
reciclatge entre la ciutada- tipus d'iniciatives". el que dona l'ordre de només són la punta de l'i
nia es manifesten insufi- Precisament, el Punt carregar tot el fato cada ceberg, només cal vore
cients o evidencien un mal Net és competència actual- volta que el punt net està imatges com al del riu sec a
funcionament tancant-se ment de l'ajuntament de ple de brossa, un fet que uns metres del cementiri,
dos dies d'entre setmana Benicarló després que la explicaria perquè la setma- ple de borses d'escombra
quan se suposa que funcio- diputació fera la cessió ara na passada es va arribar a ries i enderrocs d'allò més
nen a diari. fa un temps, no obstant la situació de col· lapse en variats. Aquest no és un

Aquesta circumstància, això, asseguraven fonts aquest lloc, havent de tan- problema nou, ben sabut
es criticava des del grup solvents que no es coneix car durant dos dies el ser- és de tots, de fet, el mateix

L'oposició critica que això passa per falta de previsió

-
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dos dies per saturació
xia de nou amb cadires i tot
tipus d'enderrocs.

D'altra banda, el regidor
delegat de medi ambient
anunciava canvis en les
ordenances amb la finalitat
d'endurir les sancions,
encara que recordava que
existeix un ordenança
aprovada pel partit Popular
en el 2.000 que "malgrat
estar molt bé feta no s'a
plica". En aquest sentit,
considerava necessària la
voluntat política per a solu
cionar el problema així com
la col·laboració d'un efectiu
servei policial, en aquest
sentit, assegurava "jo faig
tot el possible, però es
necessita temps per a
actuar".

moment no es pot
arribar". En aquest sentit,
explica que estan estudiant
una solució referent a això
però reconeix que proble
mes com el de l'abocador
estan centrant en aquests
moments tota l'atenció, "hi
ha escombraries en l'abo
cador, en els carrers,
volem impulsar el reci
clatge del cartró, hi ha
molt treball per fer, per
això es farà tot a poc a
poc". lores admetia que
els problemes d'escombra
ries com ocorre en el riu
sec són conseqüència
d'una educació mediam
biental roïna i posava com
exemple el cas del Barran
quet, que havent-se netejat
un dia, a l'endemà aparei-

luque aposta per san
cions més dures per als
responsables i assegura
que, per a evitar aquesta
situació, "els jutjats hau
rien d'obligar a les admi
nistracions a posar més
vigilància i mitjans com,
per exemple, contenidors
amb l'objectiu que no es
feren aquests aboca
ments".

El regidor de medi
ambient en l'Ajuntament de
Benicarló, Juan lores,
explicava pel seu costat,
que si bé l'adreçament del
riu Sec és una prioritat per
a l'àrea que ell dirigeix, "de

regidor de medi ambient
ressaltava que "allò que
no s'ha fet en quinze anys
no se pot fer en sis
mesos". Segons el porta
veu de APNAl-Ecologistes
en Acció, Ouique luque,
aquest fet és desgraciada
ment "molt habitual" a tot
arreu i que "molts polítics
supediten una millora en
les circumstàncies que
hagi un abocador manco
munat". Des del punt de
vista de luque, aquests
fets succeeixen a causa de
la falta "de vigilància" així
com a la falta de sensibilitat
de la societat en general ja
que actualment "qualsevol
rambla o riu sec estan
plens d'escombraries", i
si bé "en alguns casos es
tracta de porqueria que
ve de quilòmetres més
amunt", en uns altres, és
"el mateix llaurador de la
zona, o ciutadà, el que
s'apropa allí a llençar
escombraries". Un proble
ma al que no se li dona
importància però que a la
llarga comporta problemes
amb lixiviats i contaminació
dels aqüífers.

Tot i la llei continua la 'parança'

TEXT: redacció

"Han caçat amb reclam i
ho continuen fent a hores
d'ara", així de tacit es mos
trava el portaveu d'ecolo
gistes en Acció Ouique
luque diumenge passat en
preguntar-se li per la caça
en parany a la comarca.
Segons luque malgrat
existir una normativa con-

tundent que prohibeix
aquesta pràctica, els afec
cioants a aquesta activitat
ho han cotninuat fent el pri
mer cap de setmana de la
temporada de cacera.
"Hem fet sortides de
reconeixement per al
comarca i a localitats
com Benicarló, Vinaròs,
Cervera o Càlig no resulta
dificil trobar barraques i

sentir el reclam" explicava
luque, i lamentava que "tot
i que els guàrdies tenen
les ordres de la conselle
ria de denunciar a tots els
que vegen fent aqust
tipus de caça nosaltres
no hem vist cap movi
ment". I es que els afeccio
nats a la parança ja va dei
xar ben clar unes setmanes
abans d'iniciar-se la tempo-

rada que ells cotninaurien
practicant aquesta afecció
perque es tracta d'un costm
ancestral i a contrari del
que deien els ecologistes
es una caça selectiva.

Malgrat que la Unió
Europea havia prohibit
aquesta practica la normati
va autonómica no la con
templava com sancionable.
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La Coral Polifònica es converteix en
ambaixadora de Benicarló

TEXT: J.M.A.

Després d'un dia ben llarg,
la CPB arriba a Narita en
perfectes condicions i
sense problema algun.
Res!, com com si estigués
la mar d'habeada en donar
voltes pel món. Controls
benignes a un Aeroport
engalanat amb comelias i
autobusos amb el titulo en
japones de conjunt coral
valencià!!. A les 20 hores ja
ens trobavem sopant al
Club Yoyogui de Tòquio,
prop del Parc Yoyogui. El
dia 4 va començar amb
assaig i a les 4 de la tarda
iniciem el nostre trasllat al
lloc del concert, travessant
diversos districtes de la ciu
tat o de la macro ciutat. El
concert resulta per damunt
de les expectatives dels
nostres amfitrions i els

acompliments oferits
després, també va desbor
dar el que nosaltres espe
ravem. Tot això en un
ambient familiar, proper i
entranyable. Algun frare
ens va dir que se sentia al
paradís i que la Coral era
una bandada d'àngels can
tors. El dia 5 es va emprar
per conèixer una mica
Tòquio i més coses que
normalment no veuen els

turistes normals. Vam visi
tar temples, vam menjar en
un típic restaurant japonés,
no fent fàstics ni de bon
tros al menjar que va resul
tar nutritiu i agradable. Vam
veure els jardins del Palau
de l'emperador, el temple
Meiji i vam pujar fins el
mirador de l'Ajuntament de
Tòquio. La sorpresa d'unes
noces japoneses ens va
enlluernar a tots però dins

de la sorpresa vam captu
rar als dos nuvis i els vam
cantar el Non sa pas. La
família ens va dir que per a
ells era una sorpresa mera
vellosa i no vam dubtar que
la parella algun d:ia arri
barà a Benicarló. El dia 6
vam traslladar-nos des de
Toquio fins Ogasa, on
després d'una recepció a
l'Ajuntament hi va haver un
acte de confraternització i
els coralistas van sortir amb
les famílies amfitrions. El
dia 7 la Coral va tenir el seu
primer concert a mig dia i el
segon a les 6.30. La Coral
Polifonica Benicarlanda va
arrencar aplaudiments i
gairebé va fer cantar a tot
l'auditori les cançons japo
neses que havia integrat en
el seu repertori.

•••••••••••••••••••I El triomf del positivisme

Llibres

TEXT: jmSanAbdón

BENITO PÉREZ GALDÓS.
Marianela. Madrid. Ed.
Castalia. 2000. Col. Cas
talia Prima. Edició de
Magdalena Aguinaga. 260
pàgs.

Marianela ens conta la
història d'una xica de quin
ze anys - Marianela -, òrfe
na i lletja, enamorada de
Pablo, un jove de dinou
anys de famflia benestant,
dotat d'un gran atractiu físic
i moral, però cec, del qual
Marianela fa de guia. Un
prestigiós oftalmòleg Teo
doro Golfín, opera Pablo i

la recuperació de la vista
per aquest suposa el tren
cament d'una situació
idíl·lica i la desgràcia per a
Marianela.

Marianela està escrita
l'any 1878, època en què
Galdós va escriure les ano
menades novel·les de la
intolerància, Doña Perfec
ta, Gloria i La familia de
León Roch, són novel'les
en què l'autor nascut a Las
Palmas presenta dos móns
enfrontats, la intransigència
i el fanatisme d'una societat
que en nom de principis
religiosos defensa l'obscu
rantisme, la negació al
canvi i la violència; front a

la tolerància i la llibertat del
món liberal i modern que
suposa el progrés i el res
pecte social i polític.

Marianela suposa un
parèntesi dintre d'aquesta
etapa; sembla ser que era
la preferida de Galdós i té
un to poètic i melodramàtic,
però hi ha una discrepància
entre aquest to i el tema,
que suposa el triomf e ine
vitable de la realitat i el
progrés científic (Pablo,
Teodoro Golfín), sobre la
imaginació (Marianela),
com ha interpretat Casal
duero seguint la teoria del
positivisme de Comte.

La present edició de

Castalia, està adreçada a
un públic jove, i té una tipo
grafia adient, clara i amb un
cos de lletra el suficient
ment gran, les notes a peu
de pàgina, aclareixen con
ceptes de vocabulari i con
ceptes històrics, són les
justes i necessàries, per a
que no resulten carrego
ses. El pròleg molt
esquemàtic, ens introdueix
breument a l'època i a les
característiques del realis
me, potser era tingut de ser
una mica més extens l'es
tudi de la novel·la.
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TEXT: olga lluch

Dissabte 18 d'octubre
a les 21.00 h, a l'Au
ditori Municipal de

Benicarló, tindrà lloc el XVI
Festival de Bandes de
Música. Com cada any, la
Banda de Música de l'As
sociació Musical "Ciutat de
Benicarló" organitza un
Festival on participen una o
duesbandescon~dades,a

part de la banda amfitriona.
En aquesta ocasió, podrem
escoltar la banda de l'Asso
ciació Musical i Calandina
"Gaspar Sanz", dirigida per
Maximiano Martínez. Les

obres que interpretarà
seran: "Brisas Otoñales"
(Pasdoble), "Ross Roy"
(Obertura) de Jacob de
Haan i "Anniversary Mar
cha-cha" de Jeff Penders.

En la segona part del
concert actuarà la nostra
banda que, dirigida per
Pablo Angles, interpretarà
"Gloria al Pueblo" (Pasdo
ble), "Recordando a
Degrain" (Impressions
simfòniques) de Teodoro
Aparicio i "Per la Flor del
Lliri Blau" (Poema simfònic)
de Joaquin Rodrigo. Cal
remarcar que aquestes
dues darreres obres també

seran les que la banda de
Benicarló interpretarà al
Certamen Autonòmic de
Bandes de la Comunitat
Valenciana, que es durà a
terme a Xest el proper diu
menge 26 d'octubre.
Després d'haver guanyat,
en la categoria de bandes
de la segona secció, al Cer
tamen Provincial que es va
celebrar a Castelló el 27
d'abril, la nostra banda
només competirà, a l'Au
tonòmic, amb la banda del
Centre Artístic Cultural
Verge de la Pau d'Agost
(Alacant), ja que, en aques
ta secció, no va participar

cap banda de la província
de València.

L'obra obligada per a
ambdues bandes és
"Recordando a Degrain",
acabada d'escriure per
Teodoro Aparicio al juliol
d'aquest any. Com a obra
lliure, la banda de l'Asso
ciació Musical "Ciutat de
Benicarló" interpretarà "Per
la Flor del Lliri Blau", com
també ho va fer al Certa
men Provincial. I, amb
aquesta versió de l'obra del
mestre Rodrigo, promet no
deixar ningú indiferent.
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Això és el que vaig saber llegir en l'anterior número de la seua revista, el 404

TEXT: ellector

Per una vegada -ja toca
va- veig que han deixat de
costat els temes polítics i
polèmics i han començat
amb un assumpte recurrent
i cíclic: el Nou d'Octubre.
Aquesta commemoració,
tot i tenir un carrer al nostre
poble, ès tan desconeguda
com ho puga ser Santa
Còrdula o el Doctor Pera.
Per això molta gent se'n va
del poble en direcció al
nord, així, a l'hora que
veuen com els altres treba
llen, poden aprofitar el dia
per tal de socarrimar les
targetes de crèdit, visitar
parcs temàtics o bastir
grans ponts festius i fugir
encara més lluny. Consu
misme i més consumisme.
Comparteixo totalment el
contingut de l'editorial, i
penso que no cal afegir
gran cosa més. A veure si
arriba el dia que el Nou
d'Octubre siga alguna cosa
més que una festa suscep
tible de pontejar. Almenys
ens queda el consol que la
regidoria de Cultura, tot i
les seues mancances, ha
fet molt més en una setma
na del que van fer les ante
riors en dotze anys. Això
ens demostra i deixa ben
palesa l'actitud dels ppopu
lars envers la festa dels
valencians. Només cal
veure els actes que s'han
fet a Peníscola, el més
important dels quals ha
estat ignorar totalment i
absoluta aquesta celebra
ció. Deuen estar massa
ocupats contant els diners
que mes rere mes cobren
de les arques municipals.

Llegint el titular de la

pàgina tres m'he espantat
pensat que ara havíem de
salvar dues coses, a saber,
la Tossa per un costat i el
Correllengua per un altre.
Després de llegir la notícia
he pensat que potser hau
ria estat més encertada la
preposició "amb" que no la
conjunció "i". Per cert, el
parlament que va fer Pere
Bausà dins aquests actes
s'hauria d'esculpir en mar
bre i posar-se a l'entrada
de l'Ajuntament per a ver
gonya i escarni de polítics i
especuladors.

Premis Alambor. Per un
costat Ramon París exposa
"las verdades del barque
ro", i es queixa amarga
ment dei"maltracte i menys
preu que pateix tot allò
relacionat amb el valencià.
Mentre la regidoria de cul
tura del pp tirava els diners
publicant volums de dubto
sa qualitat, Alambor treia a
la llum magnífics llibres,
amb una qualitat i un nivell
mai vists a Benicarló
davant la passivitat d'una
regidoria que només tenia
el cap posat amb projectes
faraònics i actes d'auto
bombo. Per un altre costat,
la nota de premsa del
Psoe. Els arguments i qua
lificatius que exposa l'autor
de la carta a la directora es
queden curts. M'ha semblat
un escrit patètic, infame,
abjecte i miserable. La
seua lectura em va provo
car un còlic miserere. Au!,
tots dins del mateix sac. A
més a més, pedants.
Saben què vol dir això
d"'aprofitament de les
sinergies que es
generen"? i "respecte
més profund per a les
idees no acceptades"? Jo,

venint de qui ve, tampoc.
Com sempre, magnífica

la secció "en blanc i
negre" sobre aquell mític
concurs televisiu, autèntic
fenomen mediàtic de la
telefranco. Com que tinc
poques coses a afegir
(m'ho guardo per al final),
només vull fer un petit
apunt sobre això que li va
passar a la Beth amb els
productors del programa.
Sap, senyora Garcia, amb
quin partit polític se'ls va
relacionar? Pense, pense.

M'agradaria que Pere
Bausà, en algun dels seus
magistrals articles, ens fera
un decàleg o vintàleg d'allò
que podem fer per tal de fer
la punyeta als especula
dors, contaminadors, i gent
de la mena de Bush i tota la
seua troupe mundial. Ja sé
que no seríem ni una formi
ga front a un elefant, però
alguna vegada hauríem de
començar.

Sí que em sap mal que
el pelegrí ja haja arribat a
Fisterra. No ho dic per ell,
ho dic per mi, que veig com
s'acaba una de les sec
cions de la seua revista
que més m'agrada. Espero
que en tinga una altra de
preparada, perquè si no
m'agafarà el mono.

La pàgina onze ve carre
gadeta de bombo, com
sempre. Robespierre i Toli
to, quasi res. Dos primers
espases. Em felicito de la
tornada del segon i les
seues atinades visions de
la realitat. Fins i tot m'ha fet
riure el paràgraf aqueix que
fa referència a les sectes
suïcides. Sensacional.
Robespierre i la seua gui
llotina furgant dins la nafra.
No es cansa mai?

Pàgina dotze. "Les
actuacions al litoral nord
no arribaran abans de
dos anys". Jo afegeixo: ni
de tres, ni de quatre, ni de
cinc. Ens estan prenent el
pèl d'una manera tan des
carada que en acabar la
legislatura a les Corts
Valencianes Mundo ens
tornarà més calb que una
bola de billar. Més menti
des: "el preu del peix ha
augmentat". Que ho pre
gunten als mariners que
llancen a la mar caixes i
caixes de peix, alhora que
veuen com al mercat local
augmenta en més d'un mil
per cent el preu pagat a la
llotja als mariners.

Torna a faltar la crònica
del Povet. Els del futbol no
fallen.

Tornarà algun dia JR
Ramírez?
L'ESPIFIADA DE LA SET
MANA

El peu de foto de la sec
ció de San Abdón està
equivocat, senyora meua.
Hom pot veure el malaurat
José Luis Pécker, al centre,
amb ulleres de pasta. A la
seua dreta, esquerra nos
tra, es reconeix un altre
concursant que va fer
època, Secundino Gallego,
un home que es dedicava a
la cria de canaris. La dona
de la dreta em sembla que
és "la mamà del millón",
però no ho sé cert. Algú pot
pensar que el retrat de Joa
quín Prat apareix a la part
de darrere, penjat a la
paret, però em sembla que
no, que és un escriptor
famós "de cuyo nombre
no puedo acordarme".
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TEXT: perebausà

El passat 22 de setembre
es celebrà el dia europeu
"la ciutat sense el meu
cotxe" (OESC) a més de
1400 ciutats europees, 237
de l'Estat Espanyol i quatre
de les comarques de Cas
telló - Almassora, Vila-real,
Vall d'Uixó i Castelló. La ini
ciativa va sorgir a França
l'any 1988, i a partir de
2000, està promoguda per
la Comissió Europea. Des
de 2002, es convoca també
la "Setmana Europea per
la Mobilitat"; enguany han
participat més de 700 ciu
tats, 112 espanyoles. Els
municipis participants orga
nitzen actes - tallada de
carrers cèntrics als automò
bils, marxes en bicicleta,
actes lúdics al carrer...- per
a conscienciejar els ciuta
dans sobre l'ús excessiu del
cotxe i la necessitat de fer
servir altres mitjans de des
plaçament. Les ciutats
també han d'adoptar una
mesura permanent com
declarar un carrer exclusiu
per a vianants, fer un carril
bici o tenir transports acces
sibles.

Segons el Ministeri de
Medi Ambient, al OESC de
2003, s'ha reduït el trànsit
un 15% i l'ús del transport
públic ha pujat un 11 %.
S'han deixat d'emetre a l'at
mosfera 26 milions de qui
los de C02, per l'estalvi de
9,25 milions de litres de
combustible, i el soroll s'ha
reduït uns 4 decibelis. L'Es
tat Espanyol ha sigut el que
més ciutats participants ha
tingut. El 80% dels ciuta
dans valoren aquesta inicia
tiva de forma positiva. Però
la realitat, percebuda pels
ciutadans i reflectida als
mitjans de comunicació, ha
sigut ben diferent. El desco
neixement per part de molts

conductors del OESC, ha
provocat grans embussos
al voltant dels centres
tallats. Els usuaris no han
notat que hi hagués menys
cotxes. Sembla que la jor
nada, quant a la difusió i
conscienciació, no ha asso
lit els seus objectius. La
conclusió seria que el
OESC és un dia més dels
tants que es celebren al
llarg de l'any -de l'Arbre, la
Terra, el Sol. .. -, on el tema
es tracta de forma més bé

superficial, sense anar al
moll de l'os. És creïble la
preocupació per l'ús exces
siu del cotxe quan el nom
bre d'automòbils venuts és
un dels indicadors més
emprats per seguir l'evolu
ció de l'economia, i si
aquest baixa, es fan plans
"renove" per a pujar les
vendes? A més, les ciutats,
cada cop més disperses i
fragmentades, fan difícil
viure i treballar sense el
cotxe. Però quelcom de bo
tenen aquests "dies de", les
administracions i els mitjans
de comunicació es veuen
"obligats" a tractar la situa
ció del motiu celebrat, fer
inventari i valorar les
accions fetes o les que es
poden dur a terme.

Benicarló no ha celebrat
el OESC, i no serà perquè
el trànsit rodat no tingui pro
blemes. Dos fets impor
tants, esdevinguts enguany,
han sigut l'informe del
RACC i la protesta contra la
situació de la N-340 per part

de diverses institucions. A
de maig de 2002, es
sol· licità al Reial Automòbil
Club de Catalunya (RACC)
la realització d'un estudi glo
bal sobre el trànsit de la ciu
tat. El treball de camp es fiu
a l'estiu. L'informe "Estudi
de Mobilitat i Aparcament
del Municipi de Benicarló"
és presentà el 29 d'abril de
2003, un mes abans de les
eleccions. Es parla de Mòbi
litat, que inclou tots els mit
jans de desplaçament que

emprem -caminar, bicicleta,
transport públic, automò
bil. .. - i no de trànsit, perquè
l'estudi assumeix que cal
considerant-los a tots. Algu
nes dades de l'estudi: el
nombre de desplaçaments
en automòbil és d'uns vui
tanta mil a l'estiu, la majoria
(64%) van o vénen a la ciu
tat. El 75% dels benicarlan
dos manifesta que sols es
desplaça amb cotxe. Ha
hagut un increment del 50%
dels turismes en els darrers
7 anys. De vehicles totals, a
1995 hi havia 335 vehicles
per mil habitants, i a 2002
n'eren 442. S'assenyalen
deficiències de la xarxa vià
ria, com que més de la mei
tat dels vehicles han de
passar per la plaça Consti
tució o que no hi ha cap
ronda de circumval·lació al
poble. Es recomana la con
centració del trànsit pels
carrers més preparats, la
implantació dels sentits
únics i la construcció de
rotondes. S'afirma que la

gestió del trànsit pot "resol
dre conflictes concrets"
però la "solució" del proble
ma, conseqüència de l'ús
abusiu del vehicle privat,
sols passa perquè ens des
placem més a peu, en bici
cleta i en transport públic,
amb un ús racional del
cotxe. Es proposa l'amplia
ció de voreres, la creació
d'una línia urbana d'autobu
sos i una xarxa de carrils
bici. Cal remarcar que totes
les propostes són d'un
"club d'Automobilistes",
no d'un grup d'ecologistes
radicals i anti-cotxe.

Les protestes contra la
saturació i perillositat de la
N-340 a la comarca són
antigues. La Plataforma
cívica "Cent som Seny"
han reivindicat la gratuïtat
de l'autopista A-7 en diver
ses ocasions. Aquest estiu i
a iniciativa del president de
la Diputació, la majoria d'a
juntaments castellonencs
demanaren una solució per
a la N-340. Als pressuposts
generals de l'estat, sols s'ha
inclòs una partida mínima
per realitzar uns estudis
preliminars. Fins 2010 o
2012 no s'espera que es
faci realitat el desdoblament
de la N-340. El PP i el
PSPV acordaren a les Corts
Valencianes demanar el
desdoblament sense data.
L'Entesa s'abstingué per
què la proposta no incorpo
rava l'increment de trens de
rodalies ni la gratuïtat de l'A
7.

Cal planificar la mobilitat
d'una forma més global,
amb tots els mitjans de
transport. Sinó passarà que
el hipotètic desdoblament
afavorirà l'increment del
trànsit i serà tant sols una
solució transitòria, com ha
passat al by-pass de Valèn
cia, les Rondes de Barcelo
na i a la M-30 de Madrid.
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.Des de fa uns mesos vénen
apareixent una gran quanti
tat de notícies sobre Cuba
,en els distints miljans de
comunicació, totes les televi
sions nacionals, periòdics,
revistes, ràdio etc, en les
que solen acabar manifes
tant que l'intent d'aquest
'país de caminar cap al
socialisme s'acaba, no
queda més alternativa que
lliurar-se al capitalisme",
Aquestes notícies vénen
avalades pels cridats, dissi
dents, tots són periodistes,
escriptors, algun que un
altre esportista d'elit?, que
solten la seua dura i heroica
història?, el sacrifici que han
suportat fins el moment que
aconsegueixen sortir de la
Illa; se'ls aprecia un nivell de
formació acadèmica alt, bé
de salut i aspecte, amb un
discurs molt bén après; se'ls
pot veure la mateixa setma
na en els periòdics, en 2 o 3
emissores de ràdio, així com
en les televisions; per a
·repetir sempre la mateixa
història i la mateixa conclu
sió; em pregunto si això
¡tindrà a veure amb l'afirma
ció del cap de l'imperi (Bush)
que Cuba forma part del seu
eix del mal i, clar, sent aixi, el
.govern Espanyol com bon
subaltern ha de posar tots
els mitjans al seu abast per a
acabar amb semblant ame
naça per al benestar i la

seguretat internacional.
Intento esbrinar on

aquesta el motiu per a situar
en l'eix del mal a un petit
país de 11 milions d'habi
tants, de tot just 50 anys
com independent (no d'Es
panya, d'EEUU clar), al que
se sotmet a bloqueig econò
mic perpetu per part de l'im
peri, que ha sofert tres hura
cans en els últims 2 anys
que els ha suposat uns mals
per més de 2500 milions de
dòlars, les seves exporta
cions es van veure molt
afectades davant la desapa
rició de la Unió Soviètica,
subsidis al sucre (principal
producció de Cuba, junta
ment amb el níquel) per part
de la Unió Europea, sabotat
ges en la indústria, en l'agri
cultura, intent d'assassinat
contra el seu president i
agressions de tot tipus; totes
aquestes adversitats no crec
que siguen el motiu. Seguei
xo intentant localitzar l'ofen
sa i al final apareix l'Informe
de Desenvolupament Humà
(IDH) del 2003, el Programa
de Nacions Unides per al
Desenvolupament (PNUD)
considerat com una de les
investigacions més serioses
i completes sobre el verita
ble estat de les nacions, per
l'exercici efectiu dels dret
humans expressats com
desenvolupament integral
dels ciutadans d'un país;

aquest informe divideix en
tres apartats 1-esperança de
vida 2-educació 3-ingressos
reals. I la classificació de
països enlaire -Mig i Baix;
sorpresa Cuba aquesta en
el nivell Alt...lmperdonable".

Busco dades que justifi
quen aquesta posició: per
sones analfabetes 0.2%,
persones amb estudi mig
superior el 60%, graduats
universitaris més de
700.000, un màxim de 20
alumnes per professor en
primària i 15 en secundària,
el numero de professors en
actiu és de 290,574; els pro
fessors d'educació física,
esports i oci són 35.902, els
nombres segueixen amb la
salut pública amb 214.877
persones, mèdics, especia
listes, infermeria etc. la pers
pectiva de vida és de 76,15
anys i la mortalitat infantil 6,5
per mil nascuts vius en el pri
mer any de vida" i segueix
menys del 3% d'atur, el 85%
dels ciutadans són propieta
ris de l'habitatge que ocupen
i el 15% restant paguen un
lloguer simbòlic.

Imperdonable, com s'a
treveix Cuba, un país petit,
assetjat i bloquejat no sols a
sobreviure, sinó a ser solida
ri de debò, (no com en la
resta d'occident) amb altres
països del tercer món;
durant 40 anys es van gra
duar a Cuba 40.000 joves de

més de 100 països del Ter-·
cer món, tècnics i professors
universitaris, sense cost
algun i sense robar-li als
millors com fan en altres
llocs. En aquest període;
més de 52.000 metges:
cubans han prestat servei.
voluntària i gratuïtament en
93 països.

Avui, hi ha més de 16.000
joves del Tercer Món cursant
estudis superiors gratuïta
ment, la meitat com met
ges... Realment això és una
ofensa, cal defensar-se,
comprar mitjans de comuni-'
cació, escriptors, artistes de
distints àmbits, polítics pro
fessionals no sol de dretes"
sinó els aspirants al centre
que en això tenen encara
una mica de credibilitat, per
què amb les seves veritats a
mig fer tapen als ciutadans
la realitat cubana, i cedir el
satèl·lit amb capital públic
espanyol Hispasat a l'Oficina
de transmissions cap a
Cuba,dependentdelgovern
nord-americà per a interferir
les transmissions en la illa,
violant el Dret Internacional
de telecomunicacions...
qualsevol cosa amb la con-o
dició de impedir el difícil i
algunes vegades erroni
caminar cap al socialisme a
Cuba.

Pedro Martinez
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MISTERIS I CONTRADICCIONS

f-Les coses que
:comencen mal acaben.
Entre el "Punto limpio" i l'a
bocador del camí Moliners
està "el tercer misteri de la
brossa, "neta", de Beni
carló". Qui és el responsa
,ble de la seua neteja? Qui
~dona les ordres de la seua
.recollida? On va a parar
realment tota eixa brossa?

Segons algunes fonts,
'''no se troba"(?) el contracte
de l'empresa encarregada
de la neteja d'aquest,
.segons el regidor de medi
ambient la concessionària
és FOCSA, i segons aques
:ta empresa és l'ajuntament
,quí li dóna les ordres de

recollida quan aquest està
ple.

Sembla estrany, i al
mateix temps alarmant, la
contradicció entre les parau
les d'uns i dels altres en una
qüestió que afecta a la nos
tra salut pública, i encara
més, amb paraules del res
ponsable de medi ambient,
indicant que "aquesta con
cessionària es la que deci
deix sense necessitat de
cap ordre consistorial
quan s'ha de buidar el punt
net i portar la brossa on
s'haja de portar".

Aquesta afirmació posa el
dubte sobre si hi- ha alguna
mena de control sobre

aquesta activitat. I, igual
ment, sobre qui és el res
ponsable d'aquest control.

Si pensem, que el control
que s'exerceix sobre l'abo
cador del camí Moliners és
pràcticament nul, veient els
reiterats incendis produïts
durant anys sense enxam
par cap responsable, ens fa
fredor pensar com seran les
coses en la gestió d'un
"Punto Iimpio" que hores
d'ara no sabem de qui és
responsabilitat i del qual no
troben el contracte d'adjudi
cació.

Alarmant i molt preocu
pant, si pensem que el tipus
de deixalles que allí es

poden dipositar són alta
ment contaminants, olis de,
vehicles, tubs fluorescents,
estris domèstics, fusta aglo
merada, bateries, etc.

La deixadesa i les contra
diccions, per sortir-se'n del
problema, amb les quals,
està actuant l'administració'
local en aquests temes ens
sembla molt perillosa i poc
pròpia d'algú que se suposa
ha de vetllar per la salut
ambiental de tots els seus
ciutadans. Tancar dos dies
el "Punto Limpio" fica sota
sospita els seu correcte fun~

cionament.
Calen menys misteris i:

més transparència.

1.------,
CARXOFA: tendreta i amb un bon rajolí
d'oli per a l'Associació Cultural Alambor.
Encara i els entrebancs que li fiquen des
de les instàncies polítiques institucionals,
segueix treballant per la nostra llengua i
cultura. Els divendres literaris en són una
bona mostra.

PANISSOLA: ben resseca per al regi
dor de Cultura, J.L. Guzman. A la prime
ra badada de la defensa, l'intrèpit Mar
quitos Marzal, regidor d'Esports, li marca
el primer gol. Marzalet sempre a la seua,
la programació esportiva en espanyol. A
Guzman, mentre preparava la Setmana
de Bandera, li ha colat la pilota per baix les cames.

El tancament del Punt Verd
de Benicarló obliga als ciu
tadans que acudisquen a
reciclar material a que se
l'hagen de tornar a endur o
que se utilice el llit del Riu
com alternativa.

Sr. Regidor de Medi
Ambient, de què serveix
una campanya de cons
cienciació popular per a
que els benicarlandos

entenguen que els seus
fems poden ser reciclats, si
tanquen el Punt Verd.
Vostè mateix ha explicat
que l'empresa conces
sionària ha sofert un colap
se que l'ha obligat a tancar.

No serà, tal vegada, que
la citada empresa, FOCSA,
al no poder dur els mate
rials a l'abocador d'inerts,
no sap què fer amb ells?

Té vostè algún acord
que no pot fer públic? Li
recomanem que si aquesta
empresa no pot acomplir
amb el seu servei, es trie
un altra amb un nou con
curs.

EXECUTIVA LOCAL
PSPV-PSOE BENICARLO

8
anys
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La Policia presenta la
memòria de 2002

Els productors
d'oli valencians

seran de nou
penalitzats

considerar com baixa, amb
una producció de 18.7'00
tones d'oli (7.233 a Alacant,
5.500 a Castelló i 6.000 a
Valéncia). La disminució en:
relació a la campanya ante
rior és d'un 50% a Castelló:
i més d'un 30% a València.:
Però tot i aquesta disminu:¡
ció de coUita els productors1

valencians segueixen sent
penalitzats, asseguren des:
de la Unió. Ramón Mam
pel, opina que d'una banda
s'està pagant ara l'escassa
quantitat de referència que
té Espanya, pel que cal exi
gir una quantitat total euro-

pea i no sobres nacionals
en la pròxima reforma de la
OCM. Mampel atribueix el
fet que Espanya sobrepas
se la seva quantitat assig-'
nada a les "grans explota
cions d'algunes comuni
tats amb uns rendiments
de 7.000 a 10.000
kg/hectàrea que única
ment suposen el 15% del:
total, però que desvirtuen
els rendiments de la resta
i fan que el conjunt de la.
producció passi de la:
quota garantida".

:Els productors valencians
;cl'oli d'oliva dei)c(aran d'in
,gressar de la campanya
2002/2003 prop de 5
milions d'euros en concep
te d'ajuda a la producció
que atorga la Unió Europea
a causa de les penalitza
~cions que ha incorregut
"Espanya per sobrepassar
,la quantitat assignada,
segons informava la Unió
de L1auradors- COAG.

La Unió assenyala que
¡els productors d'oli de la
'Comunitat 'Valenciana,
segons les dades de
l'Agència de l'Oli d'Oliva,

percebran aquesta cam
'panya al voltant de 1,15
!€IKg, quan l'ajuda íntegra,
¡de no haver penalitzacions,
'ascenc;!eix a 1,32 €.

L'actual OCM del sector
de l'oli assigna a Espanya
'una quantitat de producció
de 760.027 tones i les
dades de l'Agència de l'Oli
d'Oliva atesten que la pro
¡ducció declarada p~ls

¡molins d'oli ascendeix a la
tquantitat de 972.130 tones.

La collita d'oli a la Comu
nitat Valenciana de la cam
panya 2002-2003 es pot

cidències per accidents de
tràfic, Parra va indicar que
el 50 % dels mateixos es
produeixen en dimecres
entre les 14 i les 22 hores.
D'altra banda, en relació a
la seguretat ciutadana
s'han produït un total de
154 identificacions de les
quals 20 han acabat en
detenció. A més, els judicis
ràpids cobren cada vegada
més importància dintre de
les diligències de la policia
local, de les 414 informes
requerits per la policia Judi
cial, 116 s'han instruït via
judici ràpid.
El regidor de governació va
destacar en tot moment la
tasca realitzada pels
agents i va avançar que
s'està treballant en l'elabo
ració ·d'una programa
model de policia que per
metrà conèixer de mà del
propi ciutadà els principals
aspectes en matèria de
seguretat que més preocu
pen a Benicarló.

TEXT: noemíoms

El regidor de Governació,
Marcelino Domingo, i el
Cap de la Policia local de
Benicarló, Agustín Parra,
van presentar aquesta set
mana l'exercici 2002 i el
balanç dels primers 8
mesos de l'any 2003. La
memòria posa de manifest
que Benicarló ha reduït en
un 22 % totes les àrees
delictives o de denúncia
competents de la Policia.
Domingo va destacar el tre
ball que es realitza des de
la policia administrativa que
ha tramitat un total de
5.201 expedients relatius a
fallos d'enllumenat, denún
cies per danys a mobiliari
urbà i senyalizació enter
d'altres. Com a serveis més
importants destacaven que
ha hagut una disminució
considerable quant a acci
dents de tràfic, un 28 %
menys, i que del total de
cotxes retirats amb grua,
586, un 23 % correspon a
retirades per celebracions
festives. En l'apartat d'in-
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La Via de la Plata
Etapa 38 (i última)

-

TE:)(T: tonyofibla

Avui no s'aixeca ningú.
Els únics que continuem el
viatge som Vicent i jo.

Sortim en un dia mig
núvol però cal acabar el
viatge a Muxía: Sant Jaume
estava desesperat, no
podia convertir a cap infi
del, ningú l'escoltava i se
sentia molt desanimat. Lla
vors la Mare de Déu, en
una barca de pedra, va
venir de Jerusalem a con
solar a l'apòstol. A partir
d'aquest moment els infi
dels celtes van començar a
escoltar a Sant Jaume i a
convertir-se a la nova fe.
Les roques que formaven
la barca han quedat a les
costes de Muxía, en front
de l'església de Nosa Sen
hora da Barca. Actualment
les pedres encara tenen
propietats miraculoses i la
gent va a abalar a pedra, a
fer ballar la pedra. Nosal
tres acabarem ací el nos
tres pelegrinatge.

Ens fa un poc de temor
que el camí no estiga
massa marcat i que
puguem perdre molt de
temps buscant-lo. Veiem
que hi ha indicacions en les
dues direccions Fisterra 
Muxía, Muxía - Fisterra.
Les fletxes són poques
però suficients. Només ens
perdem una vegada i un
home que se'n va a pescar
ens diu que el camí va pel
poble de dalt, que girem a
la dreta i el trobarem. Hau-

rem perdut no més cinc o
deu minuts.

Avui és la Mare de Déu
d'Agost i molts poblets
estan de festa i sentim las
bombas, el coets que tiren
per convocar els veïns. No
tenim la sort de trobar cao
feira i no podem menjar
polp.

A Lires, que és l'únic
poble amb un poc de vida i
que està, més o menys, a
la meitat de l'etapa, parem
a esmorzar. És un poble
mariner amb indicis de
turisme, hi ha un petit càm
ping.

Continuem el nostre
camí i ja prop de Muxía es
para un cotxe al nostre cos-

tat per dir-nos que se li ha
escapat el gos però que
úanquüos que és un
cachorro y solo tine
ganas de jugar. Si no fa
res per què ens avisa?

Pocs minuts després ja
el tenim al nostre costat. Li
ensenyem el garrot però no
ens veu la intenció de
pegar-li ja que tenim a
l'amo darrera. El gos no
para de voler tirar-se
damunt i nosaltres intentant
posar-li el bastó. Si no
haguera estat l'amo, a la
primera se'n va. Mira que
n'hem vist de gossos des
de Sevilla, i sobretot ací a
Galícia. Cap s'ha clavat
amb nosaltres. En alçar el

bastó ...
Apleguem a Muxía. La

primera impressió, decep
cionant. Quin poble!
Després canvia la cosa.

Anem a l'ajuntament i el
municipal es va desviure
per nosaltres. Ens porta al
poli, ens agarra el nom i l'a
dreça per a enviar-nos la
Muxiana, el document acre
ditatiu que hem aplegat a
Muxía, ja que la xica que el
dóna avui no treballa.

Per la tardem anem al
santuari de Nosa Senhora
da Barca.

Més tard venen més
pelegrins directament d'OI
veiroa. I a l'hora de sopar
un caminant que va perdut
per aquelles terres.

Aquest pelegrins han
parlat amb la xica que porta
tot açò de les muxianes i
decidim trucar-li al mòbil i
resulta que estava al bar
del costat d'on li piquem. Ve
corrents cap a nosaltres i
ens porta a l'oficina per a
segellar-nos i donar-nos el
diploma. Es noten molt les
ganes que tenen que el
Camí s'acabe a Muxía.

Hi ha molta boira. No és
veu res. No podem veure la
posta de sol.

Després de caminar uns
1070 quilòmetres, s'acaba
el nostre viatge. Tot ha sor
tit bé i estem bé. Hem
conegut gent i món. Què
volem més?
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El Bloc denuncia l'estat de la A-?
TEXT: noemíoms

El Bloc nacionalista Valen
cià denuncia que l'empresa
Aumar no ha complert els
compromissos pels quals
se li concedia l'ampliació de
la gestió de l'autopista A-7.
Segons el secretari comar
cal del Bloc nacionalista
Valencià a la comarca del
Baix Maestrat, Aumar ha
vulnerat compromissos
com el que fa referència al
manteniment del ferm de la
calçada que actualmente
mostra un aspecte "lamen
table". Pitarch va recordar
que "el Bloc ha aconseguit
aprovar mocions a favor del
desdoblament de la nacio
nal 340 en els municipis on
governa com és el cas de
Vinaròs, Benicarló i Alcalà",
i va recriminar al PP que

ara "es puge al carro" en
aquesta reivindicació quan
han estat governant durant
tants anys en les diverses
administracions sense fer
res al respecte. A més,
comentava que la 340 és,
ara per ara, una via sobre
saturada que dóna sortida
a gran part dels productes
que es fabriquen a la
Comunitat Valenciana, el

que la converteix en l'eix
vertebrador de l'economia
valenciana. No obstant
això, va destacar que el
col· lapse que pateix i el fet
que el desdoblament no es
faça efectiu fins dintre
d'una dècada fa necessari
prendre mesures alternati
ves com és el cas de l'alli
berament de l'Autopista A
7. En aquest sentit, el

secretari comarcal del Bloc
va recordar que el peatge
actual provoca un encari
ment dels productes valen
cians abans d'arribar al lloc
de venda per un costat,
mentre que per un altre
acusava al govern del partit
popular de permetre que es
donés aquesta situació
més tenint en compte "l'a
bandó" en el qual es troba
el vial quant a manteni
ment. Així doncs, Pitarch va
parlar d'interessos ocults
que "al PP no li interessa
trastocar". La denúncia es
produeix després que la
nacional 340 es cobrés a
una nova víctima el dijous
de la setmana passada a
l'altura de Benicarló.

El Centre Aragonès celebrà
la seua festa gran

TEXT: noemíoms

El Centre Aragonès de
Benicarló inicià dissabte
dia 4 la celebració de les
festes del Pilar del 2003,
que s'han prolongat fins
diumenge passat. En
aquesta edició, l'entitat es
va proposar recaptar
diners amb la finalitat de
poder comprar una nova
imatge de la Mare de Deu
del Pilar, ja que l'actual
"està bastant deteriora
da, ja que en ser d'es
caiola la humitat ha fet
estralls i té tres dits de la
mà esquerra fracturats",
explicava Leoncio Vicente,
Relacions Públiques del
Centre Aragonès de Beni-

carló.
Els actes van començar

de bon matí amb una ofre
na en la qual van partici
par més enllà dels devots i
els membres del centre
aragonès, les autoritats
locals encapçalades per
"alcalde i els regidors del
consistori, així com els
membres de la guàrdia
civil. Davant una església
de San Bartolomé plena
de gom a gom, la rondalla
aragonesa va dedicar els
seus càntics a la patrona i
va oferir les seves flors a
la figura de la Verge que
aquell dia presidia la
parròquia. En l'ofrena van
participar els fills dels agents de la Benemèrita

conjuntament amb els
càrrecs representants del
centre.

«
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Benicarló present a Fira de Saragossa
TEXT: noemíoms

Benicarló ha participat un
any més en la Fira de turis
me de Saragossa que
aquest any arribava a la 63
edició, un esdeveniment en
el que la ciutat estrenava el
nou material promocional
que va des de fullets i
agendes culturals fins guies
d'allotjament. La fira de
turisme de Saragossa és
una de les quatre a les
quals assisteix la regidoria
de turisme de Benicarló,
conjuntament amb la de
Madrid, Barcelona i, en
aquesta edició, Valladolid.
La fira va ser inaugurada el

passat dia 8 pel president
d'Aragó, Marcelino Iglesias.

En la seva 63 edició la
fira de turisme de Saragos
sa, ha sabut conjuminar
tradició i futur per al sector
turístic. Les novetats són
abundants quant al disseny
de la mateixa, al llarg dels
vuit pavellons oberts al
públic es podien veure
aquestes importants nove
tats. Els continguts firals
presenten grans atractius,
amb la particularitat d'oferir
diversió i interès per a tots
els públics. Entre els princi
pals atractius, destacava el
pes que any rere any va
adquirint la configuració

d'una oferta turística, tant
nacional com internacional
de primer nivell que conver
teix a la fira en un petit Saló
Sectorial, amb la participa-

Les carxofes de
Benicarló van

despertar un cert
recel entre els

aragonesos pre
sents a la 63 Fira

de Turisme

ció de 8 comunitats espan
yoles - Andalusia, Aragó,

Catalunya, Galícia, Madrid,
Melilla, País Basc i Comu
nitat Valenciana - així com
França, El Marroc, Portu
gal i Tunis.

En aquesta edició, Beni
carló mostrava al seu stand
la gastronomia autòctona
que va despertar un cert
recel entre els aragonesos.
De fet, són moltes les per
sones que es van apropar
preguntant per La Carxofa
de Benicarló. Les guies edi
tades desperten la curiosi
tat per la seva cura en el
disseny ple de colorit, així
com per la varietat d'infor
mació oferta.

EL CINEMA A LA NOSTRA COMARCA

TEXT: susannaanglés

Les sales de cinema de la
nostra comarca tenen a la
càmera i a la recàmera el
projectar les següents
pel'lícules on impera el
caràcter comercial, però,
també es pot veure cinema
d' autor i un xic desenfadat
.Aquests són els seus títols:
DESCONGÉLATE, DIA
BLa , LAS MUJERES DE
VERDAD TIENEN CUR
VAS...ja em parlat de totes

tres, però si teniu oportuni
tat aneu a veure-les. La
darrera de les tres en ordre
d'aparició a aquesta res
senya ,és la millor. De DIA
BLa només vos poc dir que
és impactant i com ho
diria?, explosiva i molt
expressiva ... Ia peli que sí
que és entretinguda, un
nou "remake" de lladres,
estan de moda en els últims
anys, és ITALlAN JOB,
però almenys és molt entre
tinguda i apta per a tots els

públics, menys per als
amants de xafar massa
l'accelerador del seu cotxe.
La segona setmana d'Octu
bre s'estrenarà a la comar
ca FREDY VS JASÓN. Què
voleu que vos diga?, millor
em quedo callada.

La peli que s'espera
quasi amb candela és
NOVIEMBRE del director
de EL BOLA, Achero
Mañas.... una nova manera
de concebre l'art i d'enten
dre el seu llenguatge....

sembla ser atractiva. En
una propera comunicació
sobre cinema ja vos podré
dir més, però a priori pel
que he pogut llegir, sentir i
veure és, aquí en la comar
ca, l'estrena més atractiva.
Més convencional és CiR
CULO DE ENGAÑOS, una
peli, típica signatura del
EEUU, amb missatge inclòs
que és, almenys entretingu
da, però molt previsible.

~ Associació Cultural Alambor

es c.ornptau a invitaJ"'-vo$ al cicle

17 d'ocubre 19.30 h. La Iit:.era.t:ura rnelTloriaJíst:.ica
Present:."lció deTeresa f '-oure de Teresa Monroig,

a càrrec de l'aucora i de j.M. San Abdon

2-1 d'ocubrc 19.30 h. El via1;ge en la literatura
Present.",dó de De com.i a Fis-oorra de Vicent. Pit:.arch.

a. càrreç de "autor ¡ de Tonyo Fibla

D
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TEXT: rodolfoserrano

pacodelcastillo

Aquest diumenge passat
no hi ha hagut futbol. Amb
un pont tan llarg els de la
federació degueren pensar
que si s'intentava jugar
algun partit es corria el risc
que molts equips no pogue
ren tindre suficients efec
tius com per presentar onze
homes en l'alineació. És el
que tenen aquestes cate
gories de tan poca volada.
Els jugadors no en veuen ni
cinc i no se'ls pot demanar
massa obligacions. De fet,
la major part de les planti
lles entrenen un o dos dies
a la setmana; amb tots els
efectius, només els diven
dres perquè vénen els que
estan estudiant fora. No hi
ha cap autoritat moral ni
crematística per poder-los
privar d'un feliç cap de set
mana de cinc dies o per
impedir-los que agarren
l'escopeta i els gossos i es
tiren a la muntanya per
celebrar l'oberta de la cace
ra. Un cas diferent és els
dels quatre o cinc equips
que aspiren a pujar. Ací ja
es menegen diners, pocs
certament, però suficients
com per entrenar tres o
quatre dies setmanals i
com perquè els jugadors
accepten uns nivells de dis
ciplina directament propor
cionals a la quantia dels

emoluments que amb pun
tualitat o no reben cada
final de mes.

Arribats al present
extrem només em queda
confessar que aquesta cir
cumstància extraordinària 
que no hi haja hagut futbol
vull dir- m'ha deixat literal
ment tirat amb més de mitja
pàgina per omplir. I a partir
d'ací vénen els dubtes i les
temors. Un bon professio
nal aprofitaria l'avinentesa
per repassar què ha esde
vingut durant les tres prime
res jornades lligueres i
aclapararia el lector amb
dades i xifres que demos
trarien el seu ofici. O entre
vistaria algú, no sé, el
capità, l'entrenador, el pre
sident d'honor o algun
directiu amb inquietuds
mediàtiques. O faria -se l'in
ventaria/o vull dir- una
enquesta entre socis i o afi
cionats per prendre-li el
pols a la parròquia i com
provar quin és el seu estat
d'ànim. O, simplement, un
bon professional no escriu
ria res. Però aquest no és el
cas. La "professionalitat"
no és una virtut que adorne
una bona part dels col·labo
radors de La Veu. El que
m'agradaria de veritat seria
fer un encés elogi del món
faller -sempre els va bé als
benicarlandos com cal par
lar de falles- però tot apun
ta que tractar tan apassio
nant i nostrat tema resulta

políticament incorrecte des
de l'enfocament que sem
pre se li dóna en aquesta
pàgina. També m'agradaria
parlar de com és de diverti
da, entretinguda i chiripi
tifléutica la vida quotidiana
de la política local, però, és
clar, hi ha altres seccions
més apropiades d'aquesta
patètica revista que tracten
amb profusió els interes
sants afers amb què ens
regalen els nostres pro
homs. No sé, francament.

O sí. Sense ferir cap sen
sibilitat, m'agradaria propo
sar a la Junta Directiva una
sèrie d'activitats parafut
bolístiques, com les que ja
ha introduït Joan Laporta al
seu equip, per tal que millo
re significativament l'as
sistència d'espèctadors als
partits que disputa el CDB.
Ens hauríem d'acoblar al
que tenim perquè ací, llàsti
ma, dur la Roser i el seu
prodigiós escot resultaria
una tasca complicada. Es
tractaria de cercar altres
possibilitats alternatives i
econòmiques que feren
pujar fins el Municipal de la
Carxofa potencials espec
tadors que res tingueren a
veure amb el món del futbol
però que, atrets per la prè
via, es quedaren després a
contemplar el matx. No sé,
per exemple organitzar
algun dels debats polítics
anhelats per l'afició com ara
un Escuder-Guzman, un

Robespirre-Lores o fins i tot
d'altres de menys volada
com ara un Domingo
Compte (aquest seria en
bilingüe, per suposat).
També cal reconéixer que
el nostre poble ofereix
altres alternatives lúdiques
que estarien al mateix nivell
que qualsevol espectacle
de capital. Per exemple, un
dia les xiquetes del ballet
que surten a les mitges
parts dels partits del
POVET.com podrien assa
jar un intent d'escenificar
d'una manera més mogu
deta el ball del carrer del
Carme sota l'atenta mirada
de la cap de colla. O fer
entre els espectadors un
càsting per a qualsevol de
les nombroses companyies
teatrals de la ciutat. O mil
coses més. Quanta tonteria
junta, Déu meu.

Diumenge vinent, ara sí,
a partir de les dotze del mig
dia, el Benicarló se les
veurà amb el Villarreal CF
C. No són hores de jugar
les dotze sinó de dinar. Del
resultat i les accions més
singulars de tan interessant
partit en donaré, si Déu vol,
complida notícia la propera
setmana.
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estrena web
TEXT: cnbenicarló

FOTOS: cnbenicarló

El passat divendres, dia 3
d'octubre de 2003, el Club
Natació Benicarló va cele
brar, al saló d'aCtes de l'lES
Joan Coromines, la seua
assemblea ordinària anual.

Es van presentar els
comptes de la temporada
passada i es va aprovar el
pressupost per a la prope
ra, cal destacar en aquest
apartat que el Club disposa
d'una bona salut econòmi
ca.

Es va fer balanç de la
temporada passada a nivell
esportiu. Van pendre la
paraula els entrenadors:
Jaime Violat, responsable
dels nedadors més menuts,
Lucía Vicente, responsable
de l'escola i de la categoria
benjamí, no va poder assis
tir per malaltia Vicent Bel
tran, responsable de la
resta de nedadors. Jaime
Violat va comentar el treball
que realitzen els nedadors

que entrenen al Mabel.
Lucía Vicente va fer un
repàs de les competicions a
les que s'ha assistit i dels
resultats obtinguts, que han
estat extraordinaris, espe
rant que la temporada que
començarà en breu conti
nuen els exits, tant a nivell
provincial com autonòmic.
Pel que fa referència als
més grans destacar que
s'ha competit a nivell pro
vincial, autonòmic i estatal.

A continuació es van
presentar els projectes

esportius per a la propera
temporada, en què el club
compta amb un total de 145
esportistes entre nedadors i
nedadores, que realitzen la
seua preparació entre les
instal.lacions del Mabel i la
Piscina Municipal, repartits
entre les categories d'infan
tils, alevins, benjamins, pre
benjamins i escola. La pre
paració dels infantils i ale
vins la realitzarà Vicent Bel
tran, Lucía Vicente prepa
rarà els benjamins i s'enca
rregarà de l'escola, junta-

ment amb l'exnedadora'
Míriam Martínez, mentre
que al Club Mabel realitza
ran les tasques de monitors
Isabel Muñoz i Jaime Vio
lat.

Les activitats del Club·
començaren ja a primers de
setembre a les·
instal.lacions de la piscina
municipal mentre que a pri
mers d'octubre comença
ren les activitats a la pisci-'
na del Mabel.

A continuació es va fer la
presentació de la pàgina
web que el club ha obert ¡,
que amb l'adreça:'
www.clubnataciobenicar
lo.com està a disposició de
tots, per tal de servir de
punt de comunicació i de
referent per saber les acti
vitats que du a terme
aquest Club.

Sense cap cosa més a
tractar, aquesta assemblea
es va donar per finalitzada.

www.clubnataciobenicarlo.com

EL POVET S'IMPOSA AL MANACOR PER 8 GOLS A 3

-

TEXT: povet.com

Partit tranquil per al
Povet.com davant un
Manacor que no va tenir
clares opcions de gol.
Durant els primers minuts,
el joc es va presentar obert
i dinàmic, amb un domini
per part de l'equip benicar-

landa en la circulació del
baló que no va trigar a
reflectir bons resultats, ja
que al minut 7, Sanchez
Cava donava un bon inici al
marcador amb un gol que
va donar major seguretat i
acceleració al joc del
Povet, a tal punt que en el
primer temps de la trobada
es va presentar un devesall

de gols que va dur al des
cans als homes d'Andreu i
Taxio amb 6 gols aconse
guits, mentre el seu rival
només en tenia dos.

AI segon temps del par
tit, el joc es va presentar
pausat, sobretot per part
del Manacor que semblava
no agafar un ritme que
beneficiés a l'equip, aspec-

te que va ser aprofitat pel
Povet per a continuar el
seu ritme de marcar gols
que va tancar amb bon peu
Minhoca i Herraiz davant
un Manacor que no va
representar perill algun per
al Povet que va viure una
trobada tranquil'la a casa.
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EL COMIC/ per Xavi Burriel

Causa i efecte

Imagina't que ets un veí o ve'fna
de Benicarló.

Vas al Punt Net i està tancat
perquè s'han oblidat de buidar-lo
i surt la merda per dalt...

l tens una tele, uns vidres, piles,
paper o el que siga per a tirar...

Si ets responsable t'emportaràs
les escombraries a casa (si no
pots desar-les en un altre !foc),
esperaràs uns dies j fins i tot
renegaràs dels responsables
del Punt net...i amb raó.

Et preguntes...

l si ets un irresponsable, ho
tiraràs tot a l'abocador d'inerts
o al riu, amb la qual cosa tindrem
una espifiada doble...

• • • • • • • • • • • ••
Llibres de text i lectures recomanades

Còl-Iegis públics i centres d'ESO i Batxillerat

COPISTERIA

LLIBRERIA

PAPERERIA
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Sant Blai, 2 -Tel.: 964 475698
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